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Protokół Nr XIX/20   

z XIX sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy   

z dnia 29 czerwca 2020 r. 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica, przy  

ul. Sikorskiego 7 w Łobżenicy.  

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Porządek obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Przedstawienie raportu o stanie Gminy Łobżenica za 2019 rok.  

7. Debata nad raportem o stanie Gminy Łobżenica za 2019 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łobżenicy wotum zaufania za 

2019 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2019 rok.  

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu 

Gminy za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy na 

dzień 31 grudnia 2019 r. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2019 rok. 

c) Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami. 

d) Podjęcie uchwały. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy za 2019 rok.  

a) Przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej 

wykonania budżetu Gminy za 2019 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy. 
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b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2019 rok. 

c) Dyskusja. 

d) Podjęcie uchwały. 

11. Informacja o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów 

rekreacyjnych. 

12. Informacja Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli. 

13. Podjęcie uchwały zatwierdzającej Zarządzenie Nr 0050.80.2020 Burmistrza 

Łobżenicy z dnia 17 czerwca 2020 r. w sprawie uchylenia Zarządzenia  

Nr 0050.54.2020 Burmistrza Łobżenicy z dnia 20 kwietnia 2020 r. w sprawie zakazu 

korzystania z boisk sportowych, placów zabaw i siłowni plenerowych 

zlokalizowanych na terenie Gminy Łobżenica. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego Programu Opieki nad Zabytkami 

Gminy Łobżenica na lata 2020-2023. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży budynku mieszkalnego w drodze 

bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy z jednoczesną sprzedażą gruntu 

oraz udzielenia bonifikaty. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2020-2034.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 

rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

20. Interpelacje, zapytania radnych. 

21. Wolne głosy i wnioski. 

22. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1 Sprawy organizacyjne 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja    

O godzinie 14:00 otworzył XIX sesję Rady Miejskiej w Łobżenicy kadencji 2018-2023. 

Poinformował, że zgodnie z art. 20 ust. 1b ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 
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gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713) dzisiejsze obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą 

urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk.  

Oznajmił, że w związku z powyższym ma miejsce przetwarzanie danych osobowych osób 

uczestniczących w obradach sesji, w postaci ich wizerunku, barwy głosu i innych danych 

ujawnionych przez rozmówców. Obowiązek informacyjny wobec tych osób spełniany jest 

poprzez wywieszenie treści klauzuli obowiązku informacyjnego na drzwiach wejściowych do 

sali, w której odbywają się obrady sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Klauzula znajduje się 

również w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego Gminy Łobżenica. 

Pan Przewodniczący Antoni Kapeja poprosił, aby każda osoba zainteresowana udziałem  

w obradach sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy zapoznała się z treścią informacji. Następnie 

powitał radnych, gości oraz osoby oglądające transmisję z obrad sesji.  

  

Poza Radnymi Rady Miejskiej w Łobżenicy w sesji uczestniczyli: Burmistrz Łobżenicy Piotr 

Łosoś, Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski, Skarbnik Gminy Łobżenica 

Danuta Dubicka, Radca Prawny Katarzyna Paczyńska, sołtysi oraz przedstawiciel mediów 

lokalnych.       

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że w sesji uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

uchwał.  Radni nieobecni: Wiesława Sikorska, Edward Starszak.  

 

Zawiadomienia o sesji, listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią 

załączniki nr 1-5 do protokołu.   

 

Ad. 2 Porządek obrad 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali porządek obrad drogą elektroniczną. Zapytał, czy ktoś chciałby 

zabrać głos w tym temacie.  

 

Wobec braku uwag Pan Przewodniczący poinformował, że będziemy pracowali zgodnie  

z proponowanym porządkiem obrad.  
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Ad. 3 Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji Rady Miejskiej 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja    

Powiedział, że radni mieli możliwość zapoznania się z protokołem z ostatniej sesji. Następnie 

otworzył dyskusję w tej kwestii. 

Postawił wniosek o przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy w dniu  

29 maja 2020 r., bez odczytania.  

 

Wobec braku uwag Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie zgłoszony wniosek. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół z XVIII 

sesji w dniu 29 maja 2020 r., bez odczytania. 

 

Ad. 4 Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja   

Poinformował, że radni otrzymali sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy. Zapytał Pana 

Burmistrza, czy chciałby je uzupełnić. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Odpowiedział, że nie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja   

Otworzył dyskusję dotyczącą sprawozdania Pana Burmistrza. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Poprosił o przekazanie sołtysom informacji na temat możliwości składania wniosków o udział 

w programie związanym z usuwaniem folii i innych odpadów rolniczych. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił, że informacja zostanie przekazana sołtysom. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poruszył kwestię przebudowy świetlicy w Luchowie. Zapytał, czy zostało zorganizowane 

spotkanie z wykonawcą oraz projektantem w sprawie „dokumentacji, która została 

opracowana, a w której jak żeśmy rozmawiali już na komisji, zauważono pewne niedoróbki, 

niedokładności w projektowaniu”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że odbyło się spotkanie z projektantem. Oznajmił: „Skupiliśmy się na tym, że 

nie jesteśmy zadowoleni w ogóle jeżeli chodzi o sporządzenie tej dokumentacji, że nie 

jesteśmy zadowoleni z nadzoru autorskiego, zarówno świetlicy w Kunowie, jak również  

w Luchowie i tutaj będą naliczane kary (...) i teraz się zastanawiamy, żeby wejść na drogę 

sądową i egzekwować to wszystko, co jest źle zrobione”.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zapytał, czy to prawda, że na poddasze świetlicy w Luchowie trzeba wchodzić przez okno 

dachowe. Stwierdził: „Co to za projektant, który projektuje taki ważny obiekt, a nie 

zachowuje parametrów tak naprawdę, które powinny być. Kto tym zarządza ? Czy tu nie ma 

merytorycznego pracownika w Gminie, który by na takie sprawy był uczulony ?” 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że w Gminie nie ma zatrudnionych architektów. Powiedział: „Chcę 

rozmawiać z naszą Panią Mecenas na ten temat, że wielokrotnie stajemy w obliczu bubli 

projektowych i potem się robi problem. Rzeczywiście jest bardzo dużo niedoróbek. Musimy 

te sprawy potem rozwiązywać z wykonawcą i to nie jest łatwe”. 

Stwierdził: „Tutaj potwierdzam to, że projektant nam się akurat nie udał w tym zakresie.  

No ale jaki mamy na to wpływ ? Mamy zapisy umowy i idziemy do sądu. Tylko i wyłącznie 

jest taka droga”.  

Pan Burmistrz oznajmił, że bywa nawet tak, że projektant nie przyjeżdża na plac budowy. 

Dodał: „Trudno jest tutaj obciążyć kogokolwiek z Gminy za takie sytuacje, przed którymi 

stajemy i potem jest kwestia dodatkowych pieniędzy i radni myślą, że coś jest tutaj 

wymyślone. Tu nic nie jest wymyślone. Po prostu stajemy przed takimi dylematami, które nas 

bardzo niepokoją”.  
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Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zapytał, jakie są niedociągnięcia w przypadku świetlicy w Kunowie. Stwierdził: „Burmistrz 

mówi, że nie ma fachowców w Gminie. No ale na takie sprawy, to są podstawowe sprawy, 

powinniśmy być uczuleni, przecież jakaś merytoryka w pracownikach musi być”. 

Poruszył również kwestię przebudowy drogi wojewódzkiej nr 242. Przypomniał: „Kiedyś 

podważałem, że nie było to do wglądu mieszkańców, (...) konsultacje w ogóle się nie 

odbyły”. Dodał, że niektóre z rozjazdów są „niepoprawne, niewymiarowe”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował, że nie ponosimy odpowiedzialności za przebudowę drogi wojewódzkiej  

nr 242, ponieważ Gmina nie była inwestorem. Powiedział, że nasza zapobiegliwość 

spowodowała, że uniknięto wielu bubli.  

Pan Burmistrz podkreślił jeszcze raz, że w Urzędzie Miejskim nie jest zatrudniony architekt. 

Kontynuował, że pracownicy w Referacie Gospodarki mają przypisane obowiązki, ale nie są 

architektami.  

Oznajmił, że na pytanie radnego Aleksandra Tadycha dotyczące świetlicy w Kunowie może 

udzielić odpowiedzi pisemnej. Dodał: „To są różne drobne rzeczy, które po drodze były, które 

trzeba było prostować”. 

W dalszej części wypowiedzi Burmistrz Łobżenicy poinformował, że zostały wprowadzone 

pewne mechanizmy. Oznajmił: „Poproszę najpierw o koncepcję. Włączyłem w to radnych. 

(...) Pytam, czy wszystko jest. Sprawdźcie. Jest akceptacja. Idzie na deskę. Wprowadziliśmy 

pewne mechanizmy kontroli, żeby unikać ewidentnych rzeczy i myślę, że dobrze, że tak 

zrobiliśmy”.  

Pan Burmistrz powiedział: „Uważam, że jak na skalę inwestycji, które tutaj robimy, staramy 

się rękę na tym trzymać”. Nie jest nam obojętne, co jak wygląda, jak jest wykonane. 

Kontynuował: „Z każdej inwestycji, którą skończymy i przyjmiemy, mamy być zadowoleni,  

a nie, że robimy coś, co jeszcze do użytku nie oddane, a już jesteśmy z tego niezadowoleni.  

A ja takie czasy w tej gminie pamiętam”. Dodał, że musimy rozwiązywać wiele dylematów  

i staramy się to robić, chociaż nie jest to łatwe. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Stwierdził, że wskazówki i uwagi radnych pomogą przy realizacji inwestycji. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Zgłosił uwagi dotyczące przebudowy świetlicy wraz z remizą w Luchowie. Powiedział, że 

„szerokość remizy jest za wąska, (...) brama jest za wąska”. Zaproponował: „Zróbmy może 

chociaż tą bramę, dopóki ten budynek nie jest skończony”. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej nie zgodził się z tym, że nie ma w urzędzie fachowców, 

„żeby przejrzeć dokumentację”. Kontynuował: „Są ludzie odpowiedzialni za to, żeby 

przejrzeć tą dokumentację i powinni to widzieć, że, prosty przykład, ta brama nie ma swojego 

standardu”. Dodał: „Przypuśćmy sołtys Luchowa  czy np. mieszkaniec Luchowa zauważył to, 

że ta brama jest za wąska, a pracownik merytoryczny tego nie widzi, no to mi się wydaje, coś 

jest nie tak”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poinformował, że złożył interpelację w sprawie zbyt małej szerokości bramy wjazdowej 

remizy w Luchowie. Powiedział: „Uważam, że to powinno być w jakiś sposób rozstrzygnięte. 

Okazuje się, że racja jest po mojej stronie, że normatywy nie zostały zachowane. Tak samo 

jak jest posadzka wykonana. Ta posadzka jest grubości 8 cm, na podbudowie ze styropianu  

i jeżeli wjedzie pojazd z ładunkiem łącznie 20 ton, jak ma wodę, to może się w przyszłości 

załamać”. 

Następnie radny Ryszard Biniak zwrócił uwagę na to, że od dłuższego czasu w sesjach nie 

uczestniczy przedstawiciel Wojewódzkiego Zarządu Dróg. Wówczas łatwiej można by było 

przekazać uwagi dotyczące drogi wojewódzkiej nr 242. Stwierdził: „A my teraz piszemy, 

piszemy i z tego co wychodzi. Nic nie wychodzi”. Kontynuował: Skrzyżowanie koło marketu 

u Małgorzaty w Luchowie. „Wody opadowe powodują to, że robią się duże wyrwy i niszczeje 

nie droga wojewódzka, a nasza gminna droga, nasz gminny asfalt. Mam prośbę, aby jak 

najwięcej bombardować tam, żeby oni tą sprawę zrobili, bo niedługo będziemy znowu 

wymieniali następną drogę, znowu następne tysiące będziemy wyciągali”. Dodał: „My z winy 

ich projektanta (...) mamy ponosić z tego tytułu koszty”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu  

w porządku obrad. 

 

Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z działalności w okresie międzysesyjnym stanowi 

załącznik nr 6 do protokołu. 
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Ad. 5 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Łobżenicy o działaniach 

podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił, że radni otrzymali informację. Powiedział, że w minionym tygodniu odbyło się 

wręczenie uczniom nagród za osiągnięcia w nauce. Pan Przewodniczący uczestniczył w tym 

wydarzeniu. 

Następnie otworzył dyskusję. 

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad. 6 Przedstawienie raportu o stanie Gminy Łobżenica za 2019 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że radni otrzymali raport o stanie gminy. Oznajmił, że jest to obszerny 

dokument. Poprosił Pana Burmistrza o zabranie głosu. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział, ze raport o stanie gminy to skondensowany materiał, który dotyczy właściwie 

każdej sfery funkcjonowania gminy. Stwierdził, że jest to ciekawy dokument, który włącza 

mieszkańców w „działalność analityczną, która pozwala ocenić pracę burmistrza w danym 

roku”. Mieszkaniec może wyrobić sobie opinię, czy dane tematy są właściwie realizowane, 

czy należy coś zmienić. 

Pan Burmistrz kontynuował, że raport daje bardzo bogatą wiedzę o Gminie Łobżenica. 

Oznajmił, że w dokumencie tym widać, „w jakim punkcie jesteśmy w realizacji naszych 

strategii, w realizacji uchwał miejskich”. Zachęcił mieszkańców do przeczytania raportu. 

Powiedział, że znajdują się w nim informacje, które mogą posłużyć do projektowania 

kolejnych budżetów, ustalania priorytetów „czy z drugiej strony do mobilizowania radnych, 
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jako swoich przedstawicieli, do wypracowania pewnych tematów, które dla mieszkańców są 

bardzo ważne”. 

 

Raport o stanie Gminy Łobżenica za 2019 rok stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad. 7 Debata nad raportem o stanie Gminy Łobżenica za 2019 rok  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Otworzył dyskusję dotyczącą raportu o stanie Gminy Łobżenica za 2019 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że Komisja Oświaty na posiedzeniu w dniu 24 czerwca analizowała raport. 

Oznajmił, że skupiliśmy się głównie na rozdziale trzynastym poświęconym związkom  

i stowarzyszeniom, do których należy Gmina. W trakcie dyskusji został wypracowany 

wniosek dotyczący informacji oraz możliwości ewentualnego wstąpienia do Wielkopolskiej 

Organizacji Turystycznej. Powiedział, że warto uzyskać dodatkowe informacje na temat 

korzyści oraz kosztów wynikających z przynależności do tej organizacji. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Przytoczył fragment raportu o stanie Gminy Łobżenica za 2019 rok: „W Przedszkolu 

Publicznym odbyły się szkolenia dotyczące zmian w prawie oświatowym, wizualizacji  

w procesie edukacji, pedagogiki zabawy itd.” Zapytał, czy dotyczyło to kadry pedagogicznej 

czy dzieci. 

Kontynuował: „Analiza kosztów i przychodów, tabela 5.6, jest ujęte, że usługi zlecone  

w zakresie omiatania, utrzymania dróg, placów, zieleni miejskiej, na minusie tu jest ponad 

127 tysięcy”. Zadał następujące pytanie: „O co tutaj chodzi ? Czy to są pieniądze, które 

Zakład Gospodarki Komunalnej nie otrzymał ?” 

Następnie radny Ryszard Biniak poruszył kwestię nazewnictwa w planach przestrzennych. 

Poinformował, że w raporcie posługuje się jeszcze takimi ulicami jak Świerczewskiego czy 

Waryńskiego. Zwrócił uwagę na to, że tych ulic już dawno nie ma. 

Powiedział: „Mamy tutaj pokazane tabelki, jak wygląda kształcenie w naszej Gminie i się 

okazuje, że w każdej ze szkół (...) średnia jest o wiele niższa aniżeli w powiecie, 

województwie czy w kraju”. Zapytał, co wpływa na spadek poziomu nauczania, który jest 
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notowany od dłuższego czasu. Uczniowie muszą korzystać z korepetycji. Dodał, że na 

oświatę przeznaczane są duże środki finansowe. 

 

Zastępca Burmistrza Łobżenicy Józef Lewandowski 

Poinformował, że szkolenia w Przedszkolu Publicznym dotyczą nauczycieli.  

Poruszył kwestię poziomu nauczania. Stwierdził: „Rzeczywiście ta sytuacja się nie zmienia  

u nas od lat”. Przypomniał, że na początku poprzedniej kadencji zostało zorganizowane 

doradztwo metodyczne dla nauczycieli. Zaczęło to bardzo ładnie funkcjonować. 

Poinformował, że po zmianie przepisów prawa gminy nie mogą organizować doradztwa. 

Należy to do kompetencji ośrodków dokształcania i doskonalenia nauczycieli. Obecnie 

kurator oświaty powołuje doradców metodycznych. 

Pan Wiceburmistrz oznajmił: „Nadzór pedagogiczny to przede wszystkim kurator oświaty  

i dyrektor szkoły”. Poinformował, że Burmistrz nie posiada kompetencji do kontrolowania 

spraw nadzoru pedagogicznego, tylko kurator oświaty. Powiedział: „Możemy wnioskować 

ewentualnie do kuratora oświaty, że (...) w poziomie nauczania nie jest najlepiej  

i chcielibyśmy większego zainteresowania nadzoru, jakim jest kurator oświaty”. 

Następnie Zastępca Burmistrza Łobżenicy oznajmił, że w komisji powołującej dyrektora 

szkoły jest tyle samo członków kuratorium co Gminy. Poinformował, że jeżeli Burmistrz 

chciałby powołać dyrektora na rok, bez konkursu, „to musi to być (...) ustalone z kuratorium, 

a nie, że tylko podane do wiadomości”. 

Pan Wiceburmistrz powiedział również: „W starych planach przestrzennych rzeczywiście są 

te stare nazwy ulic. Przy najbliższej zmianie tych planów zmienimy te nazwy”.   

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oznajmiła, że nie ma takiej sytuacji, aby jakiekolwiek zobowiązania na koniec roku nie 

zostały uregulowane, jeżeli minął termin płatności. Poinformowała: „Ujemny wynik jeżeli 

chodzi o te działalności wynika z tego, że spółka na rzecz Gminy wykonuje szereg usług, 

gdzie płatność została ustalona w części ryczałtowo. Spółka prowadzi dodatkowo we 

własnym zakresie kalkulację opłacalności prowadzonych działalności na podstawie własnego 

algorytmu i często tak bywa w praktyce, że na jednej działalności uzyskuje się dodatni wynik, 

na innej ujemny wynik”.  

Następnie Pani Skarbnik powiedziała: „Z tego co ja zaobserwowałam, to cały zakres jest 

realizowany tak jak opisany został w zawartej umowie”. Dodała: „To, że na danej działalności 

jest ujemny wynik finansowy, nie świadczy, że za tą usługę my po prostu nie zapłaciliśmy”. 
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Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Oznajmił: „To nieprawda, że nic nie drgnęło w szkołach, bo wystarczy spojrzeć  

w ubiegłoroczne wyniki chociażby z języka polskiego, gdzie średnia, o ile pamiętam, 

przekroczyła średnią krajową”.  

Stwierdził, że edukacja to proces złożony. Powiedział, że na temat skali staninowej można by 

zwołać osobne posiedzenie. Dodał: „Myślę, że mały kroczek, ale dosyć znaczny, 

przynajmniej w szkole tu podstawowej, był zrobiony”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję dotyczącą raportu o stanie Gminy Łobżenica za 

2019 rok. 

 

Ogłoszenie o debacie nad raportem o stanie Gminy Łobżenica za 2019 rok stanowi załącznik 

nr 9 do protokołu. 

 

Ad. 8 Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łobżenicy wotum zaufania 

za 2019 rok 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że zgodnie z art. 28aa ust. 9 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie 

gminnym uchwałę o udzieleniu wójtowi wotum zaufania rada gminy podejmuje bezwzględną 

większością głosów ustawowego składu rady gminy. Oznajmił, że niepodjęcie uchwały  

o udzieleniu wójtowi wotum zaufania jest równoznaczne z podjęciem uchwały  

o nieudzieleniu wójtowi wotum zaufania.  

Następnie poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi 

Łobżenicy wotum zaufania za 2019 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIX/176/20 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Łobżenicy wotum zaufania za 2019 

rok, która stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
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Ad. 9 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2019 rok.  

a) Rozpatrzenie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

za 2019 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego Gminy na dzień 31 

grudnia 2019 r. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy za 2019 rok. 

c) Dyskusja nad przedstawionymi sprawozdaniami. 

d) Podjęcie uchwały. 

 

Ad. a 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu radnego Adama Tadycha. 

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej 

w Łobżenicy Adam Tadych 

Powiedział, że Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego na posiedzeniu w dniu  

26 czerwca 2020 r. zapoznała się i przeanalizowała sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 

2019. Oznajmił, że jest to bardzo obszerny dokument, przedstawiający w sposób szczegółowy 

wykonanie budżetu w poszczególnych jego działach. 

Poinformował, że budżet Gminy Łobżenica w ciągu roku sprawozdawczego był wielokrotnie 

zmieniany: dziesięć razy przez Radę Miejską oraz dwadzieścia sześć razy przez Burmistrza 

Łobżenicy. Stwierdził: „Zmiany w poszczególnych działach wynikały z potrzeb 

wprowadzenia dotacji, korekt źródeł dochodów własnych oraz wprowadzenia nowych zadań”. 

Radny Adam Tadych oznajmił, że budżet uchwalony na 2019 rok w dziale dochody wynosił 

40 344 696 zł. W ciągu roku po zmianach zmienił się na kwotę 49 093 314,07 zł. Dochody 

budżetowe w 2019 r. zostały wykonane w wysokości 44 456 726, 44 zł, co stanowi 90,56% 

planu. Powiedział, że źródła dochodów to dotacje (40,14%), subwencje (36,66%) oraz 

dochody własne (23,20%). Łączna kwota przyznanych dotacji to 17 847 906,25 zł. 

Następnie Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego 

poinformował, że w dziale wydatki na 2019 rok zaplanowano kwotę 42 310 427,62 zł, która 

po dokonanych zmianach wzrosła do 52 124 555,66 zł. Oznajmił, że w 2019 r. wydatki 

budżetowe zostały wykonane w wysokości 46 314 906,55 zł, co stanowi 88,85% planu. 
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Wydatki majątkowe po zmianach wynosiły 9 509 080,27 zł. Zostały one zrealizowane  

w 59,83% - kwota 5 689 466,73 zł. 

Powiedział, że budżet Gminy na 2019 rok zamknął się deficytem w wysokości  

1 858 180,11 zł. Zadłużenie z tytułu wcześniej zaciągniętych kredytów i emisji obligacji na 

koniec roku wynosiło 20 341 712,34 zł. Spłacono raty kredytów na kwotę 1 904 758,41 zł. 

W dalszej części wypowiedzi Zastępca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego Adam Tadych wymienił najważniejsze inwestycje w 2019 r.: 

a) budowa drogi gminnej Łobżenica-Kościerzyn Mały - kwota 1 mln 312 tys. zł, 

b) budowa dróg dojazdowych do gruntów rolnych w obrębie Trzeboń (ok. 211 tys. zł)  

i Piesno (111 tys. zł), 

c) budowa ścieżki pieszo-rowerowej na Osiedle Leśne w Łobżenicy - kwota 134 tys. zł, 

d) zagospodarowanie przestrzeni publicznej wzdłuż rzeki Łobżonka (etap IV) wraz z budową 

ścieżki na tzw. grobli - kwota 1 mln 77 tys. zł, 

e) odwodnienie budynku Szkoły Podstawowej w Wiktorówku - kwota 34 tys. zł, 

f) dalszy ciąg rozbudowy i przebudowy oczyszczalni ścieków w Liszkowie wraz  

z modernizacją sieci w miejscowości Witrogoszcz-Osada - kwota 1 mln 76 tys. zł, 

g) budowa i rozbudowa świetlic w Luchowie i Kunowie (niecałe 625 tys. zł), 

h) remont budynku sanitarno-szatniowego na stadionie miejskim w Łobżenicy - kwota  

223 tys. zł. 

Poinformował, że Gmina dofinansowała w kwocie 25 tys. zł zakup nowego pojazdu dla 

Posterunku Policji w Łobżenicy. Oznajmił, że prowadzono również wiele innych inwestycji, 

które miały duży wpływ na rozwój gminy. 

Radny Adam Tadych powiedział: „Komisja Budżetu i Rozwoju Gospodarczego Gminy 

Łobżenica po analizie sprawozdania finansowego i dołączonych do niego dokumentów  

i otrzymanych wyjaśnieniach niejasnych zagadnień stwierdza, że sprawozdanie zostało 

wykonane prawidłowo. Wobec powyższego komisja rekomenduje pozytywną opinię  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego i opisowego wykonania budżetu za rok 

2019”. 

 

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2019 rok oraz sprawozdanie 

finansowe stanowią załączniki nr 11 i 12 do protokołu. 
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Ad. b 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poruszył kwestię opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za rok 2019 wraz  

z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami.  

Poinformował, że radni otrzymali ten dokument. Oznajmił, że Przewodniczącą Składu 

Orzekającego jest Pani Marzena Węckowicz, a członkami Panie Halina Kurjan i Janina 

Kotlińska. Powiedział, że opinia jest pozytywna. Dodał: Jeżeli Państwo Radni nie będą 

„protestować, ja pozwolę sobie tego nie czytać”.  

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Kopia Uchwały Nr SO.0954/35/15/Pi/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 29 kwietnia 2020  r. w sprawie opinii o sprawozdaniu  

z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za rok 2019 wraz z informacją o stanie mienia 

jednostki i objaśnieniami stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad. c 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję dotyczącą sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Łobżenica za 2019 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poinformował, że Komisja Rewizyjna pochyliła się nad wykonaniem budżetu za 2019 rok. 

Poprosił Pana Burmistrza o wyjaśnienie „różnicy zapisów istniejących w druku Rb-28S 

pomiędzy zestawieniem tabelarycznym w kolumnie a rozbitymi pojedynczo zapisami  

w poszczególnych rozdziałach i paragrafach”. Kontynuował: „W tabeli w zestawieniu  

w kolumnie ósmej widnieje zero, nie widnieją żadne pieniądze, a w rozbiciu poniżej są 

wyszczególnione różne kwoty. Ja bym prosił o uzasadnienie dlaczego, bo wiem, że Burmistrz 

ma zobowiązanie do zaciągnięcia około 2 mln zł (...), że tak powiem, we własnym zakresie, 

ale z tego co wiadomo mi, nie powinny te kwoty przechodzić na rok następny”. 
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poprosił Panią Skarbnik o wyjaśnienie powyższej kwestii. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała, że sprawozdanie Rb-28S dotyczy wydatków. Oznajmiła, że plan wydatków 

dotyczy danego roku. Powiedziała: „Są takie sytuacje, kiedy np. przychodzi faktura do 

płatności pod koniec grudnia i termin płatności przypada w następnym roku budżetowym, 

albo np. zobowiązania z tytułu trzynastego wynagrodzenia, które też jest wypłacane do  

31 marca następnego roku”.  

Pani Skarbnik kontynuowała: „Jeżeli zobowiązania, czyli płatności, których termin jeszcze 

nie minął, nie przekraczają wysokości średniego wynagrodzenia, tutaj Regionalna Izba 

Obrachunkowa nie ma żadnych uwag. W przypadku jeżeli takie zobowiązania są wyższe, 

zwraca się uwagę na to, czy Burmistrz został upoważniony przez Radę do zaciągania takich 

zobowiązań albo też czy został upoważniony przez Radę do udzielania upoważnienia takich 

zobowiązań kierownikom jednostek organizacyjnych. W naszym przypadku wystąpiły takie 

sytuacje, chociażby np. faktura za zużycie gazu, która była w grudniu, kwota kilkadziesiąt 

tysięcy złotych, z terminem płatności w roku 2020”. Dodała: „Jeżeli takie sytuacje miały 

miejsce i Burmistrz uzyskał od Rady takie umocowanie do samodzielnego zaciągania 

zobowiązań, a takie posiadał, kwota tego zobowiązania wynosiła 2 mln zł, to po prostu jest to 

tylko opisane”. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Przytoczył fragment opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej:  

„W wyniku analizy sprawozdania z wykonania budżetu w powiązaniu ze sprawozdaniem 

budżetowym Rb-28S z wykonania planu wydatków budżetowych stwierdzono, że  

w niektórych rozdziałach klasyfikacji budżetowej (z pominięciem paragrafów wynagrodzeń  

i pochodnych od wynagrodzeń) suma wydatków wykonanych i zobowiązań przekracza plan 

ustalony w budżecie. Z tabeli nr 9 pn. Realizacja wydatków budżetowych przez jednostki 

organizacyjne gminy w 2019 r., dołączonej do sprawozdania wynika, że w działach: 750, 801, 

851, 852 i 855 (m.in. w tych działach wystąpiły przekroczenia) wydatki były realizowane 

przez Urząd Miasta i Gminy Łobżenica jak i przez inne jednostki organizacyjne Gminy”. 

Powiedział: „Myślę, że Burmistrz ma pozwolenie (...) w roku budżetowym, że ma tą 

możliwość korzystania z tych przyzwalających mu 2 mln zł, że może to, ale nie powinno to 

przekroczyć roku budżetowego”. 
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Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Poinformowała: „Jest to zgodne. Może. Dlatego jest niezbędne to umocowanie do 

samodzielnego zaciągania zobowiązań”. Oznajmiła, że są zobowiązania, które muszą 

zapewnić jednostce ciągłość działania, np. płatność za dowozy, która nie jest budżetowana na 

cały okres. Rok szkolny nie pokrywa się z rokiem budżetowym. Powiedziała, że „między 

innymi właśnie w dziale 801 jest zobowiązanie, które przypada do zapłaty w styczniu  

2020 r.” 

Następnie Pani Skarbnik poinformowała, że jeżeli otrzymujemy w grudniu fakturę za zużycie 

gazu, a termin płatności przypada w styczniu, to „w rachunku zysków i strat występuje  

w grudniu 2019 r., natomiast w planie wydatków będzie to styczeń 2020 r., tak jak przypada 

termin płatności”. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Powiedział: „Pani Skarbnik. Na jaką kwotę opiewa właśnie w tej kolumnie ósmej całorocznie. 

Według moich wyliczeń to jest około 1,7 mln zł. Czy to Pani potwierdzi ?”. Zaproponował: 

„Może zróbmy tak, że Pani przedstawi czego dotyczą te poszczególne przejścia finansów na 

rok następny”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oznajmiła, że nie padło takie pytanie na żadnej z komisji. Powiedziała: „Regionalna Izba 

Obrachunkowa wyraźnie analizowała to. Oczywiście takie przekroczenia mogą być, jeżeli do 

zaciągnięcia takich zobowiązań jest wójt umocowany”. 

Poinformowała, że w przypadku pomocy społecznej zobowiązania dotyczą m. in. projektu 

unijnego realizowanego przez MGOPS. Dodała: „Jeżeli jest to niezbędne, to mogę pójść, ten 

dokument przynieść i wytłumaczyć”. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Zapytał: „Czy tą kwotę, co powiedziałem - 1,7 mln zł, to Pani potwierdzi, że to jest taka 

kwota ?”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oznajmiła: „Nie wiem. Na pamięć nie potrafię powiedzieć Panie Radny”.  
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Powiedział, że chciałby powrócić do pytania dotyczącego opinii RIO. Stwierdził, że na 

Komisji Komunalnej został skierowany do sprawozdania Rb-28S. Poinformował, że zgodnie 

z opinią RIO „nie wyjaśniono przyczyn dokonania wydatków w rozdziale 85202 Domy 

pomocy społecznej, w paragrafie 4580 Pozostałe odsetki, w kwocie 8 750,06 zł”.  

Zapytał, dlaczego jest tutaj tak wysoka kwota odsetek. Kontynuował: „Wiadomo, że jeżeli 

chodzi o odsetki to tutaj obowiązuje dyscyplina finansowa i czy tutaj nie została naruszona 

dyscyplina finansowa w sprawie regulowania należności należnych (...) stronie ? Także 

proszę o dokładne wyjaśnienie kto, co i jak, dlaczego tak jest, taka zaległość odsetkowa 

powstała na rzecz innej osoby”. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oświadczyła: „Nie został Pan odesłany do sprawozdania Rb-28S. Udzieliłam odpowiedzi 

Panu, czego to dotyczyło. Są to odsetki, które zostały zapłacone, ponieważ MGOPS 

prowadził sprawę sądową, która dotyczyła odpłatności za dom pomocy społecznej, jednego  

z podopiecznych. (...) Postępowanie było również nadzorowane przez radcę prawnego 

obsługującego MGOPS, który stał na innym stanowisku niż sąd i w efekcie sprawa 

zakończyła się niekorzystnie dla Gminy, czyli dla Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej, który ten proces przegrał. W związku z tym sąd zasądził odsetki od należności i te 

odsetki zostały przez MGOPS w ramach budżetu MGOPS zapłacone zgodnie z wydanym 

postanowieniem sądowym”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Stwierdził: „Rozumiem, że w zasadzie winny, sprawca tego całego zamieszania został 

ustalony. To dlaczego się w tym momencie nie egzekwuje od Pana Mecenasa, który ma taką 

wiedzę większą niż sąd, nie egzekwuje się tej kwoty odsetek. Dlaczego Gmina ma za to  

płacić ? Z jakiej to racji ?” 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Powiedziała: „Nie jestem od ferowania wyroków. Takie było postanowienie sądu”. 

Poinformowała: „Sprawa sporna dotyczyła faktu, czy postępowanie zostało przedawnione czy 

też nie zostało przedawnione. Pan Mecenas stał na stanowisku, uważał, że było 

przedawnione, natomiast sąd nie potwierdził tego stanowiska”. 
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Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Edmund Szcześniak 

Oznajmił, że na komisjach każdy mógł zadawać pytania. Oświadczył: „Teraz dyskutujemy 

nad konkretnymi sprawami. Rozstrzygamy. Głosujemy”. Kontynuował: „Wszystkie pytania 

powinny być na komisji”. Dodał: „A nie teraz dyskusje, niewiadomo o co chodzi”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Nie zgodził się z radnym Edmundem Szcześniakiem. Powiedział, że każdy z radnych będzie 

mógł wyrazić swoją opinię w głosowaniu. 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję. 

 

Ad. d 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2019 rok.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 1 głosem „przeciw” 

oraz 1 głosem „wstrzymującym się”, podjęła Uchwałę Nr XIX/177/20 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Gminy Łobżenica za 2019 rok, która stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad. 10 Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy za 2019 rok  

a) Przedstawienie Uchwały Komisji Rewizyjnej w sprawie opinii dotyczącej wykonania 

budżetu Gminy za 2019 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi 

Łobżenicy. 

b) Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Łobżenicy z tytułu wykonania budżetu Gminy za 2019 rok. 

c) Dyskusja. 

d) Podjęcie uchwały.  
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Ad. a 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu Pana Przewodniczącego Aleksandra Tadycha. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poinformował, że Komisja Rewizyjna Rady Miejskiej w Łobżenicy wnioskuje o udzielenie 

Burmistrzowi Łobżenicy absolutorium z tytułu wykonania budżetu Gminy Łobżenica za 2019 

rok. 

Oznajmił, że podstawę prawną wystosowania wniosku stanowi art. 18a ust. 3 ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713), art. 270 ust. 2 i ust. 3 

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych (Dz. U. z 2019 r. poz. 869 z późn. 

zm.) oraz § 80 ust. 2 Statutu Gminy Łobżenica nadanego Uchwałą Nr XLVIII/403/18 Rady 

Miejskiej w Łobżenicy z dnia 24 września 2018 r. w sprawie Statutu Gminy Łobżenica  

(Dz. Urz. Woj. Wielkopolskiego z 2018 r. poz. 7746). 

Następnie Pan Przewodniczący Aleksander Tadych powiedział, że uzasadnienie wniosku 

stanowi uchwała i protokół Komisji Rewizyjnej, które zostały przedstawione w załączeniu. 

Poinformował, że ponadto do wniosku dołączono Uchwałę Nr II/11/18 Rady Miejskiej  

w Łobżenicy z dnia 27 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej.  

W dalszej części wypowiedzi radny Aleksander Tadych nawiązał do kwestii sprawozdania 

Rb-28S. Powiedział: „Będę wnioskował w wolnych głosach i wnioskach, żeby na piśmie 

przedstawić mi te zapisy”. Dodał, że na podstawie udostępnionych dokumentów Komisja 

Rewizyjna jest za udzieleniem absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy. 

 

Skarbnik Gminy Łobżenica Danuta Dubicka 

Oznajmiła, że w części opisowej sprawozdania z wykonania budżetu, „tam gdzie jest mowa  

o należnościach, wszystko jest dokładnie rozpisane, czego to dotyczy”. 

 

Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

 

 

 



 20 

Ad. b 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poruszył kwestię opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy o udzielenie 

Burmistrzowi Łobżenicy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok. 

Oznajmił, że Przewodniczącą Składu Orzekającego jest Pani Marzena Węckowicz,  

a członkami Pani Halina Kurjan i Pan Michał Suchanek. Poinformował, że radni otrzymali 

omawiany dokument - opinię RIO. Dodał: „Jeśli nie będę widział sprzeciwu, to pozwolę sobie 

go przyjąć bez czytania, a jeśli będzie taka wola, to mogę go przeczytać”. 

 

Radni nie zgłosili uwag. 

 

Kopia Uchwały Nr SO.0955/31/15/Pi/2020 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 24 czerwca 2020  r. w sprawie opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy o udzielenie Burmistrzowi Łobżenicy absolutorium 

z tytułu wykonania budżetu za 2019 rok stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Ad. c 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy.  

Oznajmił: „Temat ten poprzedni i ten akurat on się mocno zazębia”. Powiedział, że do sesji 

„różne rzeczy mogą (...) do głowy przyjść radnemu” i ma prawo prosić o dodatkowe 

wyjaśnienia.  

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z art. 28a ust. 2 ustawy z dnia  

8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym uchwałę w sprawie absolutorium rada gminy 

podejmuje bezwzględną większością głosów ustawowego składu rady gminy. 

Zamknął dyskusję w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Łobżenicy.  
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Ad. d 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy 

za 2019 rok. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę Nr XIX/178/20  

w sprawie absolutorium dla Burmistrza Łobżenicy za 2019 rok, która stanowi załącznik 

nr 17 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Złożył gratulacje Burmistrzowi Łobżenicy z powodu uzyskania absolutorium. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Bardzo dziękuję za absolutorium”. Powiedział: „Wnikliwość radnych jest dla 

mnie bardzo ważna, bo ona jeszcze bardziej mobilizuje. Oczywiście za absolutorium 

odpowiedzialność ponoszę ja, natomiast robi to Referat Finansowy z Panią Skarbnik (...), 

niezwykle merytoryczną, za co oczywiście chciałem Pani Skarbnik i wszystkim pracownikom 

referatu serdecznie podziękować. Dziękuję mojemu Zastępcy. Dziękuję Wam Radnym, 

Paniom i Panom, za to, że nas rozliczacie, mobilizujecie i możecie mieć pewność, że nam tak 

jak Wam zależy na tym, żeby każda złotówka była dobrze wykorzystana i żeby z tych 

pieniędzy, które pozyskujemy, które udaje się pozyskiwać, które przeznaczamy z naszego 

budżetu, rodziły się fajne rzeczy dla tej Gminy. To robimy od samego początku i będziemy 

robili tak długo jak będziemy mieli społeczne zaufanie”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Ogłosił pięciominutową przerwę w obradach.  

 

Po przerwie w obradach. 
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Ad. 11 Informacja o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów 

rekreacyjnych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Adam Tadych 

Poruszył kwestię plaży w Trzeboniu. Powiedział, że dotarły do niego niepokojące głosy  

o tym, że budynek sanitarny jest nieczynny, pojemniki na odpady są przepełnione, a trawa 

nieskoszona. Oznajmił, że sprawdził powyższe informacje i „tragicznie nie wygląda to 

wszystko, (...) jest w miarę, w miarę wszystko zrobione dokładnie”. Kontynuował: „Chodzi  

o tą toaletę najbardziej, podejrzewam”. Zasugerował przyśpieszenie w kolejnych latach 

naboru na pracownika gospodarczego - w bieżącym roku rozpocznie on pracę 1 lipca. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Potwierdził, że pracownik w Trzeboniu będzie od 1 lipca. Stwierdził, że plaża i budynek są 

przygotowane. Poinformował, że po weekendzie na plaży znajdowała się duża ilość odpadów. 

Dodał, że należy zastanowić się nad większymi pojemnikami, chociaż da to przyzwolenie do 

zwożenia odpadów z innych miejsc. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy oznajmił, że materiał, który otrzymali radni, pokazuje 

wszystkie możliwości, jakie mają mieszkańcy i osoby przyjezdne do wypoczynku. 

Powiedział: „Na pewno musimy się zastanowić w przyszłym roku budżetowym, żeby 

usankcjonować nasze kąpielisko w Trzeboniu. Cieszy się ono niesamowitym 

zainteresowaniem. Wczoraj tam było jak w mrowisku. Zaczynamy powoli się obawiać, co by 

się stało, gdyby wydarzył się tam jakiś wypadek”. Pan Burmistrz stwierdził, że należy 

pomyśleć nad przeznaczeniem środków na zatrudnienie dwóch ratowników w Trzeboniu. 

Dodał, że będziemy o tym rozmawiali. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję i przeszedł do realizacji następnego punktu  

w porządku obrad. 

 

Informacja o organizacji wypoczynku letniego i przygotowaniu obiektów rekreacyjnych 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Ad. 12 Informacja Komisji Rewizyjnej z przeprowadzonej kontroli 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Oznajmił, że radni otrzymali protokół Komisji Rewizyjnej z kontroli budowy nabrzeża 

Łobżonki wraz z placem zabaw (wszystkie etapy). Zapytał, czy Pan Przewodniczący 

Aleksander Tadych chciałby zabrać głos. 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Łobżenicy Aleksander Tadych 

Poinformował, że na Komisji Komunalnej pytał Pana Burmistrza, czy prace na nabrzeżu 

Łobżonki są realizowane ze środków z dofinansowania. Oznajmił, że otrzymywał odpowiedź 

twierdzącą. Powiedział: „Po przeanalizowaniu tych inwestycji widać, że trzy razy (...) 

wkomponowane w uchwałę budżetową dodatkowe prace, które były wykonywane, raz na  

300 tys., raz na 90 tys., raz na 33 tys., mówię około, bo nie mam tej tabeli przed sobą”. 

Kontynuował: „Pan Burmistrz zapraszał nas nieraz na otwartą dyskusję proponowanych 

inwestycji (…) w trakcie roku budżetowego. Otóż muszę stwierdzić, że zawsze żeśmy byli 

prawie każdy raz przed faktem dokonanym”.  

Pan Przewodniczący Aleksander Tadych stwierdził, że gdybyśmy na spokojnie porozmawiali 

na temat inwestycji w Ratajach, to werdykt byłby inny. Powiedział, że z drugiej strony budżet 

jest napięty, wiele zadań jest rozpoczętych. Wyraził obawę, że termomodernizacja „na pewno 

nas też bardzo mocno położy finansowo”.  

Dodał: „Panie Burmistrzu. Moje obawy właśnie są takie, bo obiecał Pan, że Pan chce z Radą 

się spotkać, a potem jest fiasko z tego. Nie ma praktycznie żadnych uzgodnień, a Burmistrz  

i tak wprowadza inwestycje, może z pewną grupą radnych Burmistrz to analizuje, ale 

bynajmniej z większością nie jest to analizowane”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Poprosił o zabranie głosu Pana Burmistrza. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Powiedział: „Niczego nie ukrywamy, bo nie mamy żadnego powodu. Weszliśmy w temat 

rewitalizacji nabrzeża. Zrobiliśmy pełną dokumentację projektową. (…) Ona jest do wglądu  

i Państwo radni wielokrotnie otrzymywaliście od nas informację dotyczącą nabrzeża. Nie 

było tutaj żadnego zatajenia z naszej strony, czegokolwiek, więc widzieliście co jest  

w dokumentacji do zrobienia”. 
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Pan Burmistrz poinformował, że na nabrzeże otrzymaliśmy prawie 705 tys. zł 

dofinansowania. Kontynuował: „Etapowaliście. Te pieniądze były w budżecie i ta wiedza 

była. Nie widzę tutaj naprawdę żadnych podstaw do tego, żeby twierdzić, że coś się działo  

z grupą radnych - to już jest w ogóle jakiś absurd”. Poprosił, aby nie odnosić takiego 

wrażenia. Wyraził chęć dokończenia prac na nabrzeżu Łobżonki.  

Burmistrz Łobżenicy powiedział, że rozumie obawy radnego Aleksandra Tadycha. Dodał: 

„Mamy tych inwestycji, ale proszę się nie niepokoić. Wszystko staramy się robić 

odpowiedzialnie, a na pewno nie bez wiedzy radnych”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja  

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Komisji Rewizyjnej  

z przeprowadzonej kontroli budowy nabrzeża Łobżonki wraz z placem zabaw (wszystkie 

etapy).  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 11 głosami „za”, 2 głosami 

„wstrzymującymi się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła protokół Komisji 

Rewizyjnej, który stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad. 13 Podjęcie uchwały zatwierdzającej Zarządzenie Nr 0050.80.2020 Burmistrza 

Łobżenicy z dnia 17 czerwca 2020 r. w sprawie uchylenia Zarządzenia Nr 0050.54.2020 

Burmistrza Łobżenicy z dnia 20 kwietnia 2020 r. w sprawie zakazu korzystania z boisk 

sportowych, placów zabaw i siłowni plenerowych zlokalizowanych na terenie Gminy 

Łobżenica 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad.  

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Wyraził wątpliwości, czy nie otwieramy zbyt szybko, a jeżeli już to czy nie należałoby 

wprowadzić pewnych ograniczeń. Zapytał, czy jest taka możliwość. Stwierdził: „Być może, 

że to co nam każą z góry to nie znaczy, że na dole jest dobrze”. Wyraził troskę o zdrowie 

mieszkańców.  
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Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Myślę, że tutaj Pan Radny słusznie zwraca uwagę, ale ostatnie decyzje rządu 

absolutnie wychodzą tutaj, niweczą właściwie to wszystko, co można określić, że było (...) 

dorobkiem pierwszego okresu”. Powiedział: „Decyzja o tym, że może być otwarte 

targowisko, a wiecie jakie jest nasze, to jest po prostu paradoks jakiś”.  

Pan Burmistrz stwierdził, że w kontekście łobżenickiego targowiska i potencjalnego 

zagrożenia to co się dzieje na placu zabaw, na boisku stanowi mały problem. Dodał:  

„To wszystko się nam trochę rozjechało. To była ogromna mobilizacja na początku. Wszyscy 

się obawialiśmy, baliśmy, a teraz już cały kraj sobie nic z tego nie robi”. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że na każdym placu zabaw jest regulamin, który należy przestrzegać. 

Oznajmił, że dziecko nie powinno przebywać samo na placu zabaw, tylko pod opieką osób 

dorosłych.  

Wobec braku innych uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem „przeciw”, 

głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę Nr XIX/179/20 

zatwierdzającą Zarządzenie Nr 0050.80.2020 Burmistrza Łobżenicy z dnia 17 czerwca 

2020 r. w sprawie uchylenia Zarządzenia Nr 0050.54.2020 Burmistrza Łobżenicy z dnia 

20 kwietnia 2020 r. w sprawie zakazu korzystania z boisk sportowych, placów zabaw  

i siłowni plenerowych zlokalizowanych na terenie Gminy Łobżenica. 

Uchwała stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad. 14 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia gminnego Programu Opieki nad 

Zabytkami Gminy Łobżenica na lata 2020-2023 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Poinformował, że Komisja Oświaty zajmowała się Programem Opieki nad Zabytkami Gminy 

Łobżenica na lata 2020-2023. Oznajmił, że program uzyskał pozytywną opinię 
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Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków. Powiedział, że ze strony radnych nie było 

krytycznych uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku osób chętnych do zabrania głosu poddał pod głosowanie podjęcie uchwały  

w sprawie przyjęcia ww. programu.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIX/180/20 w sprawie przyjęcia gminnego Programu Opieki nad Zabytkami Gminy 

Łobżenica na lata 2020-2023, która stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

Ad. 15 Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży budynku mieszkalnego w drodze 

bezprzetargowej na rzecz dotychczasowego najemcy z jednoczesną sprzedażą gruntu 

oraz udzielenia bonifikaty 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag zarządził glosowanie nad podjęciem ww. uchwały. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIX/181/20 w sprawie sprzedaży budynku mieszkalnego w drodze bezprzetargowej 

na rzecz dotychczasowego najemcy z jednoczesną sprzedażą gruntu oraz udzielenia 

bonifikaty, która stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad. 16 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Łobżenica na lata 2020-2034 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

W związku z brakiem uwag poddał pod głosowanie podjęcie powyższej uchwały. 
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Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIX/182/20 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łobżenica 

na lata 2020-2034, która stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Ad. 17 Podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 

2020 rok  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję. 

Wobec braku osób chętnych do zabrania głosu zamknął dyskusję i następnie poddał pod 

głosowanie podjęcie uchwały w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 

2020 rok.  

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, 1 głosem 

„wstrzymującym się”, głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIX/183/20 w sprawie zmian uchwały budżetowej Gminy Łobżenica na 2020 rok. 

która stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Ad. 18 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu Pana Przewodniczącego Andrzeja Dziamarę. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Andrzej Dziamara 

Poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu w dniu 15 czerwca 

negatywnie rozpatrzyła petycję „Stop zagrożeniu zdrowia i życia”. Oznajmił, że komisja 

zwraca uwagę na brak jednoznacznych dowodów na szkodliwość pól elektromagnetycznych 

na zdrowie mieszkańców. Dodał, że komisja nie widzi podstaw do podejmowania przez Radę 

Miejską w Łobżenicy uchwały w sprawie ochrony zdrowia mieszkańców przed 

elektroskażeniem. 
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Uchwała Nr 4/20 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 15 czerwca 2020 r. stanowi 

załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Otworzył dyskusję. 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty i Polityki Społecznej Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Mariusz Wiśniewski 

Powiedział, że w ostatnich dniach ukazało się badanie naukowców z Sydney, „gdzie 

jednoznacznie określili, że ten zakres częstotliwości 5G nie jest szkodliwy, nawet nie jest  

w stanie przeniknąć przez skórę człowieka”.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Wobec braku innych uwag zamknął dyskusję i poddał pod głosowanie podjęcie uchwały  

w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 13 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIX/184/20 w sprawie rozpatrzenia petycji, która stanowi załącznik nr 26 do 

protokołu. 

 

Ad. 19 Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poprosił o zabranie głosu Pana Przewodniczącego Andrzeja Dziamarę. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Andrzej Dziamara 

Poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji rozpatrzyła negatywnie petycję Pani 

Renaty Sutor. Oznajmił, że w pierwszej części petycji Pani Sutor zwraca uwagę na to, że  

z powodu pandemii panującej w Polsce Gmina powinna dofinansować finansowo lub 

rzeczowo (tablety) rodziców w celu udoskonalenia nauczania. Druga część petycji dotyczy 

utworzenia miejsca, w którym będzie można zostawić potrzebującym odzież, obuwie lub 

żywność. 
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Następnie Pan Przewodniczący Andrzej Dziamara powiedział, że w przypadku postulatów 

Pani Sutor komisja zwraca uwagę na to, że tablety zostały wypożyczone nieodpłatnie na 

wniosek rodziców. W okresie pandemii i obniżonych w związku z nią dochodów Gmina 

Łobżenica nie jest w stanie finansować sprzętu rodzicom. Dodał, że na terenie gminy znajduje 

się punkt zbiórki odzieży, obuwia i żywności dla osób potrzebujących. 

 

Uchwała Nr 5/20 Komisji Skarg, Wniosków i Petycji z dnia 15 czerwca 2020 r. stanowi 

załącznik nr 27 do protokołu. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie obrad. 

Wobec braku uwag poddał pod głosowanie podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

 

Rada Miejska w Łobżenicy w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, głosów 

„wstrzymujących się” oraz głosów „przeciw” nie stwierdzono, podjęła Uchwałę  

Nr XIX/185/20 w sprawie rozpatrzenia petycji, która stanowi załącznik nr 28 do 

protokołu. 

Jeden radny nie głosował. 

  

Imienny wykaz głosowań radnych stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Ad. 20 Interpelacje, zapytania radnych 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Poinformował, że w okresie międzysesyjnym wpłynęła interpelacja oraz zapytanie radnego 

Ryszarda Biniaka, które zostały przekazane Panu Burmistrzowi.  

 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przeszedł do realizacji następnego punktu w porządku obrad. 
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Ad. 21 Wolne głosy i wnioski 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Krzysztof Matejek 

Zwrócił się do Burmistrza Łobżenicy. Poruszył kwestię problemów z koszeniem trawy  

w sołectwie Dębno, np. awarie traktorka.  Powiedział: „Taki incydent ostatnio.        …                      

…               * (...) godziny napisałem, żeby zapłacić po prostu. No to jestem tutaj trochę 

podejrzany o poświadczenie nieprawdy”. Poinformował, że rozmawiał w przerwie z Panią 

Mecenas i obiecała wyjaśnić tą sprawę. Dodał: „Może Pan by też przy okazji zabrał w tym 

przypadku głos”.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Infrastruktury Komunalnej Rady Miejskiej  

w Łobżenicy Wiesław Bodetko 

Zapytał, czy Pan Burmistrz ma wiedzę, kiedy zostaną wykoszone pobocza dróg powiatowych. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Poruszył temat wystającej rury przy Placu Zwycięstwa w Łobżenicy. Poinformował, że 

rozmawiał na ten temat z Panem Dyrektorem Bąkiem. Oznajmił: „Przekazałem mu to. Jak 

było tak jest”. 

Następnie radny Ryszard Biniak powiedział: „Nadal pozostają nieuregulowane zejścia  

z chodników, które swego czasu były poprawiane. (...) Miał Zarząd Powiatu to zrobić, 

naprawić, żeby to było tak jak to powinno być. Do dnia dzisiejszego nie jest nic wykonane”. 

Dodał, że chodzi o obniżenie zejść z chodników, „w szczególności przy arkadach”. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Marek Czerczak 

Poruszył kwestię studzienek kanalizacyjnych na ul. Sportowej, ul. Powstańców oraz  

ul. Wyrzyskiej w Łobżenicy. Oznajmił: „Od dłuższego już czasu (...) to wszystko jest 

pozarywane i się bardziej zarywa. Chodzi o to, że od tego trzęsienia całego budynki aż 

pękają, żeby po prostu ruszyć to, bo ludzie się skarżą, że w domach jak jedzie ciężarowy 

samochód to nie idzie wytrzymać, bo aż szyby drżą”. Dodał, że należy się poważnie zająć 

tym tematem. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Odczytał treść apelu Rady Miejskiej w Złotowie podjętego na sesji w dniu 27 maja 2020 r.  

w sprawie podwyżki opłat za odbiór i zagospodarowanie odpadów przez Związek Gmin 
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Krajny w Złotowie oraz stanowisko Rady zalecające podjęcie starań przez przedstawicieli 

Gminy Miasto Złotów, które miałoby złagodzić skutki podwyżki: 

„Uchwałą z dnia 17 lutego br. Zgromadzenie Związku zadecydowało o podniesieniu opłaty za 

zagospodarowanie odpadów komunalnych na terenie gmin należących do Związku. Decyzja 

ta ze względu na skalę podwyżki spotkała się z powszechną krytyką społeczności gmin. 

Została ona podjęta w czasie, kiedy jeszcze nieznane były rozmiary epidemii związanej  

z koronawirusem, ani nie były do przewidzenia skutki jakie ta epidemia spowoduje  

w gospodarce, w tym głównie z galopującym wzrostem bezrobocia i znaczącym obniżeniem 

dochodów naszych mieszkańców. 

Obecnie można przewidywać, że skutki te dla znaczącej liczby naszych mieszkańców będą 

bardzo dotkliwe i naszym obowiązkiem jest, aby w ramach naszych możliwości je łagodzić. 

Jak wynika z dostarczonego przez Biuro Związku sprawozdania z wykonania budżetu za rok 

2019 nadwyżka budżetowa łącznie z nadwyżką z lat ubiegłych wynosi 1.844.800,72 zł. 

Z załączonego do sprawozdania WPF wynika, że wzrost wydatków związanych z opłatą na 

rzecz MZUK, jako operatora, wyniesie w roku 2020 1.586.133 zł. Więc można bezpiecznie 

założyć, że kwota nadwyżki wystarczy na pokrycie wzrostu kosztów. 

Wniosek zgłoszony przez Panów Stanisława Wełniaka i Henryka Gollę na Walnym 

Zgromadzeniu Związku o przeznaczenie nadwyżki budżetowej na pokrycie wzrostu opłat nie 

uzyskał poparcia pozostałych przedstawicieli gmin, w tym Pana Burmistrza Adama Pulita 

będącego Przewodniczącym Zarządu, Pana Radnego Stanisława Wojtunia będącego 

Przewodniczącym Zgromadzenia, Pana Radnego Grzegorza Kolery, Pana Radnego Janusza 

Justyny. 

Rada Miejska w Złotowie wyraża swoją dezaprobatę dla takiego postępowania i apeluje do 

swoich przedstawicieli o ponowne podjęcie inicjatywy zmierzającej do obniżenia opłat za 

odbiór odpadów. 

Z niniejszym apelem zwracamy się także do rad gmin należących do Związku z prośbą  

o rozważenie podjęcia podobnej inicjatywy”. 

Następnie Pan Przewodniczący Antoni Kapeja poinformował: „Te pieniądze, o których tutaj 

jest mowa, to są pieniądze właśnie między innymi do pokrywania opłat, bo bardzo dużo do 

związku” opłat trafia z opóźnieniem. „One są ściągane w różny sposób, czy to przez Urząd 

Skarbowy przez zajęcie konta, czy przypominaniem i to pozwala na płynność 

gospodarowania. (...) Gdyby nie te pieniądze to byłoby bardzo trudno”. 
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Powiedział, że podwyżki były uzasadnione. Kwestię tą tłumaczył Pan Dyrektor Ruta. 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że nie widzi potrzeby podejmowania apelu  

o podobnej treści.  

Dodał, że pismo Pana        …               *, które wpłynęło do Biura Rady, zostało przekazane 

Burmistrzowi Łobżenicy. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Stwierdził, że Dębno jest wyjątkowe jeżeli chodzi o koszenie. Sytuacji nie poprawiają opady. 

Powiedział, że wszystkie sołectwa są traktowane równo i „robimy w miarę naszych 

możliwości, czyli potencjału, który posiadamy, ludzie codziennie ciężko pracują”. Oprócz 

miasta na terenie Gminy znajdują się 23 sołectwa. Dodał: „Będziemy was wspomagali”. 

Pan Burmistrz nawiązał do kwestii dróg powiatowych. Oznajmił: „Teraz się robią tunele przy 

tych drogach. Nie mówię o tych wszystkich rzeczach, o których wiemy. Gałęziach, 

przepustach itd. Interweniujemy. Za każdym razem o tym rozmawiamy, jak tylko kogoś  

z Powiatu mamy”. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy oświadczył: „Pan        …    * wszystkim dotychczasowym 

Burmistrzom grał na nosie jeżeli chodzi o swoją posesję, jeżeli chodzi o porządek na tej 

posesji. Wszyscy się uginali, a ja bym chciał już się nie uginać. Kilka rozmów 

przeprowadziłem z Panem          …    *, zapraszając go tutaj do urzędu. Poczyniliśmy ustalenia, 

kto co ma zrobić. Ja z tych ustaleń się wywiązałem, a Pan        …    *  się nie wywiązał”.  

Pan Burmistrz kontynuował: „Nie dalej jak dzisiaj miałem na biurku pismo do podpisania 

właśnie dotyczące tej wystającej rury, zapewnienia tam bezpieczeństwa, porządku. To pismo 

cofnąłem, ja go nie podpisałem. Ono znowu było takie miękkie, no bo z reguły tak piszemy 

(..) chcąc zmobilizować, nie chcemy konfliktu, nie chcemy wojny. Kazałem przygotować 

nowe pismo. Napisać, że powiadomię nadzór budowlany. Ja rozumiem”, że to jest prywatna 

posesja, ale znajduje się ona w newralgicznym punkcie miasta. Burmistrz Łobżenicy poprosił 

o pomoc miejscowych radnych. 

W dalszej części wypowiedzi Pan Burmistrz ustosunkował się do kwestii poruszonej przez 

radnego Marka Czerczaka. Oznajmił, że wszystkie studzienki zostały zdiagnozowane. Część  

z nich jest kanalizacyjna, a część to deszczówka. Dokonano podziału, które studzienki należą 

do WZDW, a które do Gminy. Poinformował, że koszt regulacji studzienek to 150-170 tys. zł. 

Powiedział: „Rozmawialiśmy już, żeby WZDW robiło swoje. My zrobimy swoje i te 

rozmowy trwają. Prowadzi te rozmowy Pan Burmistrz Lewandowski”. Dodał: „Teraz się 
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tylko zastanawiamy nad tym, czy jechać jednym ciurkiem czy selekcjonować i te najgorsze 

póki co zrobić”. 

 

Pan        …               * 

Zwrócił się do Burmistrza Łobżenicy. Oznajmił: „Parę bandytów mi przywiozło śmieci  

i jestem, że tak powiem, gnębiony przez Pana służby, przez Panią Borycową, dokładnie, 

proszę Pana. Wjeżdża mi na teren, szuka mi tam jakiegoś betonu, czegoś, czegoś”. 

Powiedział: „A ja Państwu pokażę. (…) Proszę zobaczyć Pana Burmistrza śmieci. 

Przygotowana cała tablica Mendelejewa Pana Burmistrza”. 

Pan        …   * zwrócił uwagę na problemy przy pracach w Liszkowie związanych  

z lipami. Oświadczył: „Pana służby, gdzie Pan podpisuje, po prostu piszą do mnie jak do 

jakiegoś laika (…) i wstrzymują mi prace”.  

Poinformował: „Nie chcę, żeby Pan mi kosił. Kupiłem rotacyjną”. 

Następnie Pan        …               * powiedział, że zrobił naprawdę dużo dróg. Poinformował, że 

zatrudnia sto osób. Stwierdził: „Ja od Gminy nie otrzymałem nic, tylko wciąż pod górkę, jak 

chodzi o fotowoltaikę, Panie Burmistrzu, o wszystko. Nie chcę od Pana dużo. Ja chcę tylko, 

żeby Pan jako gospodarz podszedł po gospodarsku do drugiego gospodarza, do              *, żeby 

po prostu mi nie przeszkadzać”. Poinformował, że nie zwolnił żadnego pracownika  

w związku z koronawirusem, tylko zatrudnił kilka nowych osób.  

Pan        …             * powiedział: „Przychodzi Pani Borycowa z policją”. Oznajmił: „Mówię. To 

niech Pani zejdzie. Zobaczy Pani swoje śmieci. Nie. Ona nie pójdzie. Tam jest notatka  

z policji. Mówię. Proszę pisać. Bo już jest nękanie mnie. Słuchajcie. Bo to jest po prostu już 

nękanie człowieka”. 

Pan        …        * kontynuował: „Ochrona środowiska wręcz już Pana pyta, o co Panu chodzi. 

Ale dziękuję za to, że Pan w końcu mi pozwolił i już będę budował ten jeden mega i jeszcze 

sto czterdzieści KW na dachach, co przez Pana podejście musiałem trzy przyłącza zrobić”. 

Oświadczył: „Nie startuję tu już w ogóle, Panie Burmistrzu, bo podejście Pana jako do 

pracodawcy, jako do firmy mojej, to jest tragiczne. Przecież ja czterdzieści prawie lat mam na 

prywatce”. 

Następnie Pan        …            * poinformował, że ogrodził teren o powierzchni 10,5 ha. 

Oznajmił: „Jakby na złość ktoś robił. Uwierzcie. Wszędzie mam śmieci wkoło”. 

Kontynuował: „Proszę zobaczyć te zdjęcia, które Pani Borycowa powiedziała: nie. A jak 
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uwierzyć nie chcecie to jest notatka z policji”. Stwierdził: „Telewizory mogą leżeć na 

gminnym, to tam, to śmieci, wszystkie, tablica Mendelejewa”. 

W dalszej części wypowiedzi Pan        …               * oznajmił: „Proszę Panie Burmistrzu, 

Pana służby, żeby nie przeszkadzały, nic więcej”. Poinformował: „Moi ludzie robią piękną 

robotę, czy ja, gdzieś tam w terenie. Co Pan chce, to proszę bardzo, przywiozę wam taki 

podziękowań i wyróżnień”. 

Powiedział: „Tylko Łobżenica ma coś, bo        …   *, co on jeszcze wymyśli. To jest problem.  

A wymyśli, że nie będę w kominach w tym roku palił. (...)         * będzie palił własną energią”. 

Dodał: „A jakby Pan był przychylny to Pana chwała jest Panie Burmistrzu. To Pan powinien 

powiedzieć.        …   * fajnie, bo chcesz coś zrobić”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Emocjonalne Pana wystąpienie. Odnosi Pan takie wrażenie, że ze strony Gminy 

ma Pan rzucane kłody. Jeżeli my wykonujemy jakieś czynności urzędnicze w stosunku do 

Pana firmy, bo do Pana firmy, nie do Pana. Jeżeli chodzi o gospodarkę śmieciową, są tam 

pewne problemy i w tym Panu ani nie przeszkadzałem, ani nie nakręcałem. (...)  

My wykonujemy te polecenia, które dostajemy z Inspektoratu Ochrony Środowiska i to, że 

pojechał tam pracownik, to niech Pan nie mówi, że ja go wysłałem”. 

Następnie Burmistrz Łobżenicy poinformował: „Jeżeli ktoś do nas zadzwonił, że cięte są lipy  

w Liszkowie w okresie kwitnięcia, to byli        …         * (...), no to Pani Jolanta Boryca, osoba 

odpowiedzialna za to, zadzwoniła do Pana czy do Powiatu i było wstrzymanie, ale proszę nie 

czynić mi zarzutu, że to jest jakaś przemyślana w stosunku do Pana tutaj polityka ze strony 

Gminy”. 

Zapytał Pana        …        *, czy na któryś wniosek o odroczenie lub przedłużenie terminu 

płatności, otrzymał odmowną decyzję. 

 

Pan        …               * 

Poinformował, że nie. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Kontynuował: „Panie        …  *. Jest życzliwość. Może się zdarzyć, że przyjedzie pracownik. 

Może się źle zachował. Może nie tak coś powiedział i to jest też dla Pana irytujące. Jeżeli tak 

było to przepraszam. Ma prawo się coś takiego wydarzyć. Ma prawo, ale nie ma jakiejś 

nieżyczliwości”. Oświadczył: „My sami mamy nieraz problem, jak z tego wyjść, żeby też 



 35 

Panu nie zaszkodzić. Nie jest dla mnie przecież pozytywne to, że narobilibyśmy Panu jakichś 

problemów i ludzie nie mieliby” pracy.  

Następnie Burmistrz Łobżenicy powiedział: „Mam do Pana szacunek osobisty jako do 

przedsiębiorcy. Wiem, w jakich warunkach Pan pracuje i, że to nie jest łatwe, ale Pan musi 

również zrozumieć nas, że my na interwencję mamy obowiązek zareagować, czego by ona nie 

dotyczyła. (...) Nie ma żadnej złej woli, żadnej, wręcz przeciwnie”.  

Poruszył również kwestię drogi do Kościerzyna Małego. Oznajmił, że w dniu 6 lipca zostanie 

ogłoszony przetarg na wykonanie. 

 

Pan        …               * 

Stwierdził: „Nie, nie, nie. Ale tam trzeba sprawdzić”. 

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Poinformował: „Wiem. Mam Pana pismo w tej sprawie”. 

 

Pan        …               * 

Powiedział: „Ja naprawdę. Ja zapłacę za to. Panie Burmistrzu. Przedtem było sprawdzane, jak 

ja robiłem drogi, po cztery razy kopane. Proszę mnie posłuchać, bo nie odpuszczę. Panowie 

Radni. Pamiętajcie. Jak Pan Burmistrz czy Wy, to ja nie odpuszczę, bo nie po to wyrzucamy 

pieniądze gminne, żeby nie było tego, co powinno być. (...) Tam droga się rozjechała. Tam 

nie ma podbudowy. Tam rowów nie ma. Nowa droga milion trzysta”.  

 

Burmistrz Łobżenicy Piotr Łosoś 

Oznajmił: „Jak Pan mówi, że Pan nie odpuści, no to sprawa się wyjaśni”. 

 

Pan        …               * 

Kontynuował: „Nie odpuszczę, bo to są za duże pieniądze, gminne, nasze (...) To Pan 

powinien sam powiedzieć dzisiaj. Tak         *, robię to”. Dodał: „Ja tą drogą przejechałem, 

(...) żeby moim tym dużym samochodem, żeby nie można było spokojnie przejechać. Ta 

droga się rozwala, Panie Burmistrzu, a Pan chce asfaltem ją przykryć. To Pan dopiero sobie 

narobi”. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Oznajmił: „Pan Burmistrz odpowiedział. Nie wiem, czy Pan          * jest usatysfakcjonowany, 

czy nie, ale też jest złożone pismo, na które dostanie Pan        …  * odpowiedź. Jest intencja 

podana. Tematy były wymienione, o jakie chodzi”. 

 

Radny Rady Miejskiej w Łobżenicy Ryszard Biniak 

Zapytał, czego dotyczy wspomniane pismo. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy Antoni Kapeja 

Przedstawił treść pisma: „Działając w imieniu własnym i mieszkańców, mając na uwadze 

dobro Gminy Łobżenica chciałbym zwrócić się do Szanownej Rady o umożliwienie 

przeprowadzenia badań kontrolnych jakości podbudowy, nowo wybudowanego odcinka drogi 

gminnej Łobżenica-Kościerzyn Mały. 

Od momentu przebudowy drogi do dnia dzisiejszego nie upłynęło jeszcze 12 miesięcy, a jej 

stan uległ tak znacznemu pogorszeniu, że komfort użytkowania drogi można porównać do 

dróg polnych, które nigdy takiej modernizacji jak przedmiotowa droga nie przeszły. Można 

bez problemu zaobserwować, że nośność i stateczność konstrukcji drogi jest bardzo niska. 

Objawia się to powstawaniem licznych, poprzecznych zapadnięć tworzących tzw. tarkę. 

Pogłębianie się takiego stanu destrukcji może mieć w konsekwencji znaczący wpływ na 

dalsze, znaczące zniszczenie nawierzchni, pogorszenie komfortu poruszania się  

i zmniejszenie bezpieczeństwa jej użytkowania. Można przypuszczać, że niestabilność 

podbudowy nawierzchni spowodowała tak szybkie zapadanie się drogi i zanik nowo 

wykonanych na jej poboczach rowów, co negatywnie wpływa na odwadnianie nawierzchni. 

Dlatego też, mając na uwadze nasze wspólne dobro, proszę o umożliwienie wykonania 

specjalistycznych badań przez niezależne laboratorium drogowe, które pomoże  

w zidentyfikowaniu jaka może być przyczyna takiego stanu rzeczy. Biorąc pod uwagę, że  

w najbliższym czasie planowane jest ułożenie na istniejącej drodze docelowej nakładki  

z asfaltu, być może będzie można podjąć środki zaradcze, które spowodują, że planowany 

asfalt nie ulegnie szybkiemu zniszczeniu i służył będzie co najmniej kilkanaście najbliższych 

lat. Pragnę dodać, że dla dobra Gminy jestem w stanie zorganizować, nadzorować  

i współfinansować koszty takich badań”. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej złożył życzenia imieninowe Panu Burmistrzowi.  

d. 22 Zakończenie obrad sesji 
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Ad. 22 Zakończenie obrad sesji 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy 

Antoni Kapeja o godzinie 16:20 zakończył obrady XIX sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokołował:         Przewodniczył: 

(-) Łukasz Sobieszczyk       (-) Antoni Kapeja 

 

* Anonimizacja danych osobowych na podstawie art. 5 ust. 1 i 2 ustawy z dnia 6 września  

2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. z 2019 r. poz. 1429 z późn. zm.) oraz  

art. 24 ust. 1 rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 2016/679 z dnia  

27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych 

osobowych i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE (ogólne rozporządzenie o ochronie danych) - Dziennik Urzędowy Unii 

Europejskiej - 4.5.2016 L 119/1. 

 


